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PROTOKÓŁ Nr XLVIII/09 
z sesji Rady Gminy Ornontowice, która odbyła si ę w dniu 09.12.2009r. 

w godz. 15 15 – 1840 w sali konferencyjnej Rady Gminy. 
 
Obecni według załączonej listy obecności - załącznik nr 1, 2 do protokołu. 
 
Ad. 1 i 2 
Przewodniczący Rady Gminy powitał obecnych na sesji radnych oraz zaproszonych 
gości (zgodnie z listą obecności), stwierdzając, Ŝe na ustawowy stan 15-tu radnych 
obecnych jest 14-tu, co stanowi sesję prawomocną do podejmowania uchwał.  
 
W dalszej kolejności przeszedł do odczytania porządku obrad:  

1. Otwarcie sesji i stwierdzenie jej prawomocności. 
2. Uwagi do porządku obrad.  
3. Przyjęcie protokołu z ostatniej sesji. 
4. Odpowiedzi na interpelacje radnych.  
5. Sprawozdanie Przewodniczących Komisji Stałych z prac między sesjami. 
6. Podsumowanie działalno ści Rady Gminy za 2009 rok. 
7. Informacja o realizacji uchwał i pracy Zespołu Kierującego Urzędem Gminy 

między sesjami. 
8. Informacja Wójta i Skarbnika Gminy o sytuacji finansowej Gminy. 
9. Podjęcie uchwał w sprawie: 

a) zmian budŜetu Gminy na rok 2009, 
b) ustalenia zasad udzielania dotacji z budŜetu Gminy dla samorządowych 

instytucji kultury.  
10. Sprawy bieŜące.  
11. Informacja o realizacji inwestycji w gminie. 
12. Interpelacje radnych. 
13. Wolne głosy i wnioski. 
14. Zakończenie sesji. 

 
Przewodniczący Rady poinformował o proponowanych zmianach do porządku obrad, 
mianowicie w ramach punktu 10 przedstawiony zostanie projekt uchwały w sprawie: 
zmian w uchwale w sprawie ustanowienia statuetki o nazwie „Ornontowickie Bzy” dla 
uhonorowania osób zasłuŜonych dla społeczności Gminy. 
 
Zmiany do porządku zostały przyjęte jednogłośnie. 
 
Porządek po wprowadzeniu zmian przedstawia się następująco: 

1. Otwarcie sesji i stwierdzenie jej prawomocności. 
2. Uwagi do porządku obrad.  
3. Przyjęcie protokołu z ostatniej sesji. 
4. Odpowiedzi na interpelacje radnych.  
5. Sprawozdanie Przewodniczących Komisji Stałych z prac między sesjami. 
6. Podsumowanie działalno ści Rady Gminy za 2009 rok. 
7. Informacja o realizacji uchwał i pracy Zespołu Kierującego Urzędem Gminy 

między sesjami. 
8. Informacja Wójta i Skarbnika Gminy o sytuacji finansowej Gminy. 
9. Podjęcie uchwał w sprawie: 

a) zmian budŜetu Gminy na rok 2009, 
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b) ustalenia zasad udzielania dotacji z budŜetu Gminy dla samorządowych 
instytucji kultury.  

10. Sprawy bieŜące.  
Podjęcie uchwały w sprawie:  

a) zmian w uchwale w sprawie ustanowienia statuetki o nazwie 
„Ornontowickie Bzy” dla uhonorowania osób zasłuŜonych dla społeczności 
Gminy. 

11. Informacja o realizacji inwestycji w gminie. 
12. Interpelacje radnych. 
13. Wolne głosy i wnioski. 
14. Zakończenie sesji. 

 
Ad. 3 
Protokół z ostatniej sesji zostały przyjęty jednogłośnie, bez uwag. 
 
Ad. 4 
Na poprzedniej sesji nie wpłynęły interpelacje radnych, stąd punkt został 
wyczerpany. 
 
(O godz. 15.20 wszedł radny Szołtysek – stan radnych: 15). 
 
Ad. 5 
Przewodniczący Komisji Stałych odczytali kolejno protokoły z poszczególnych 
posiedzeń Komisji, które miały miejsce od ubiegłej sesji Rady Gminy. 
 
Ad. 6 
Podsumowanie działalności Rady Gminy za 2009 rok – Przewodniczący Rady 
odczytał stosowne zestawienie, które stanowi załącznik nr 3  do protokołu . 
 
Ad. 7 
W tym punkcie Wójt Gminy odczytał informację o realizacji uchwał Rady Gminy  
i pracy Zespołu Kierującego Urzędem Gminy między sesjami, a jej treść stanowi 
załącznik nr 4  do protokołu . 
 
Ad. 8 
Będąc przy temacie dotyczącym sytuacji finansowej gminy, Wójt Gminy oddał głos 
Pani Skarbnik, która przedstawiła zestawienie dochodów na dzień 04.12.2009r., 
(jego treść stanowi załącznik nr 5  do protokołu ).  
 
Ad. 9 
W tym punkcie radni dyskutowali nad projektami poszczególnych uchwał: 
 
a) w sprawie: zmian bud Ŝetu gminy na rok 2009. 
 
Projekt uchwały szczegółowo przedstawiła Pani Skarbnik. 
 
Radni nie wnieśli Ŝadnych pytań. 
 
Głosowanie – na ustawowy stan 15 radnych – obecnych : 15 radnych  

• Za: 15 
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• Przeciw: 0 
• Głosy wstrzymujące: 0 

 
Uchwała Nr XLVIII/384/09 w sprawie: zmian budŜetu gminy na rok 2009, na 
stan 15-tu radnych została przyjęta jednogłośnie i stanowi załącznik nr 6   
do protokołu . 

 
b) w sprawie: ustalenia zasad udzielania dotacji z bud Ŝetu Gminy dla 
samorz ądowych instytucji kultury.  
 
Projekt uchwały został odczytany przez Przewodniczącego Rady Gminy. 
 
Przewodniczący Rady nadmienił, Ŝe wprowadzono kosmetyczną zmianę do obecnie 
obowiązującej uchwały – mianowicie konieczna była zmiana nagłówka w związku z 
podziałem Gminnego Domu Kultury i Biblioteki. 
 
Radni nie wnieśli uwag do projektu. 
 
Głosowanie – na ustawowy stan 15 radnych – obecnych : 15 radnych  

• Za: 15 
• Przeciw: 0 
• Głosy wstrzymujące: 0 

 
Uchwała Nr XLVIII/385/09 w sprawie: ustalenia zasad udzielania dotacji z 
budŜetu Gminy dla samorządowych instytucji kultury na stan 15-tu radnych 
została przyjęta jednogłośnie i stanowi załącznik nr 7  do protokołu . 

 
Ad. 10 
W Sprawach bieŜących przedstawiony został kolejny projekt uchwały w sprawie: 
 
a) w sprawie: zmian w uchwale w sprawie ustanowieni a statuetki o nazwie 
„Ornontowickie Bzy” dla uhonorowania osób zasłu Ŝonych dla społeczno ści 
Gminy. 
 
Projekt uchwały został odczytany przez Przewodniczącego Rady Gminy. 
 
Temat wyjaśnił Wójt informując, Ŝe do obowiązującej uchwały z 2005 roku 
wprowadzony został zapis dot. terminu składania wniosków i wręczania Statuetek –– 
(aktualnie: termin zgłaszania kandydatów do 30 kwietnia, wręczenie: podczas sesji 
Rady Gminy w czerwcu), tak aby w nagłych przypadkach gdy zajdzie konieczność 
uhonorowania kogoś statuetką, nie trzeba było ściśle przestrzegać wymienionych w  
pierwotnej uchwale terminów. 
 
W toku dyskusji do projektu wprowadzono autopoprawki: w § 4 ust. 1 słowa 
„pracowników samorządowych Gminnego Domu Kultury” zastąpiono słowami 
„przedstawicieli instytucji kultury”.  
 
Radny Nowak wyraził swą obawę czy taka zmiana nie wywoła więcej chaosu. 
Natomiast radny Milanowski spytał czy to nie spowoduje wzrostu sytuacji 
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nadzwyczajnych. W odpowiedzi Wójt zapewnił, Ŝe wprowadzona zmiana będzie 
dotyczyła sytuacji wyjątkowych. 
 
Głosowanie – na ustawowy stan 15 radnych – obecnych : 15 radnych  

• Za: 10 
• Przeciw: 0 
• Głosy wstrzymujące: 5 

 
Uchwała Nr XLVIII/386/09 w sprawie: zmian w uchwale w sprawie 
ustanowienia statuetki o nazwie „Ornontowickie Bzy” dla uhonorowania osób 
zasłuŜonych dla społeczności Gminy, na stan 15-tu radnych została przyjęta 
10 głosami za, przy 0 przeciwnych i 5 wstrzymujących się i stanowi załącznik 
nr 8  do protokołu . 

 
Następnie, na wniosek Wójta, do uchwały wprowadzono uzupełnienie - do ustępu 9 
paragrafu 4 dopisano słowo „przyznawane” – radni zaakceptowali powyŜszą zmianę. 
 
W dalszej części tego punktu Przewodniczący Rady Gminy poprosił o zabranie głosu 
Sekretarza Gminy, Panią Joannę Jeleń, która przedstawiła pokrótce temat dotyczący 
Systemu Elektronicznej Komunikacji Administracji Publicznej (SEKAP). Następnie 
Pan Marek Leporowski - Pełnomocnik ds. ochrony informacji niejawnych przedstawił 
prezentację multimedialną dot. systemu oraz udzielał odpowiedzi na pytania radnych 
w tym zakresie. 
 
Ad. 11 
W kolejnym punkcie Kierownik Wydziału Inwestycji, Pani Beata Drobny, omówiła 
pokrótce przebieg realizowanych na terenie Gminy inwestycji. Informację tę uzupełnił 
Z-ca Wójta, przedstawiając temat oświetlenia przy ul. Zwycięstwa. 
 
Radny Kaczor spytał o wodociąg przy ul. Leśnej. Z-ca odparł, Ŝe wodociąg jest po 
odbiorze technicznym. Radny Kaczor poinformował o bardzo niskim ciśnieniu. 
 
Ad. 12 
Nie wpłynęły interpelacje radnych. 
 
Ad. 13 
W „Wolnych głosach i wnioskach” głos zabrali radni. 
 
Radny Jakółka powrócił do tematu powieszenia krzyŜa na sali Rady Gminy. W toku 
dyskusji głos zabrał radca prawny S. Cichecki, który przedstawił aspekty prawne tej 
kwestii (nie ma przeszkód, aby wieszać krzyŜe w obiektach uŜyteczności publicznej; 
decyduje o tym właściciel obiektu). 
 
Po przeprowadzonej dyskusji w tym temacie zadecydowano, Ŝe krzyŜ zostanie 
zawieszony. 
 
W dalszej części radca prawny przedstawił kilka tematów z zakresu nowinek 
prawnych: 

� konieczne zmiany do uchwał dot. utworzenia ARTerii i Gminnej Biblioteki (po 
kontakcie z Nadzorem prawnym Wojewody),  
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� sprawa dot. przyznawania odznak honorowych dla zasłuŜonych, 
� sprawa opłat za przedszkola (odpłatność tylko za czynności będące poza 

programem). 
 

Radny Spyra zwrócił uwagę na budynek starej szkoły, wyraŜając swą obawę, Ŝe jego 
stan po ostatnim poŜarze stwarza niebezpieczeństwo. 
 
W dalszej części Wójt zabrał głos poruszając tematy dotyczące: 
- spotkania z mieszkańcami, 
- problemów z Pocztą w Ornontowicach, 
- konferencji w Warszawie dot. protestów mieszkańców gmin górniczych przeciwko 
ograniczeniu dochodów gmin górniczych wynikających z nowego Prawa 
geologicznego i górniczego. 
 
Radny Szołtysek zwrócił się do Z-cy Wójta z prośbą o zabetonowanie 
przewróconego znaku przy ul. Cichej. Spytał równieŜ o kosze na śmieci a takŜe o 
oświetlenie przy ul. Zwycięstwa (czy jest załączane czasowo czy zmierzchowo). Na 
powyŜsze pytania odpowiedzi udzielił Z-ca Wójta. 
 
Temat oświetlenia przedstawił Wójt informując, iŜ gmina dysponuje opracowaniem 
dotyczącym wizji oświetlenia gminy. 
 
Radny Kaczor zgłosił, Ŝe na skrzyŜowaniu obok Kościoła, na wysokości wysepek, 
jest duŜa wyrwa w krawęŜniku, stwarzająca niebezpieczeństwo przejezdnych.  
 
Następnie Przewodniczący otworzył dyskusję nad projektem budŜetu gminy. 
Nawiązał do uwag, które znalazły się w protokole Komisji BudŜetu i Mienia: 

� ściągnąć kwotę 500000 zł z Dz.600 § 6050 (budowa ulicy „Skośnej”) na 
budowę boiska sportowego przy ul. Świerkowej, 

� ściągnąć kwotę 50000 zł z Dz.754 § 6050 (monitoring na terenie gminy) na 
dobudowę dodatkowych miejsc parkingowych na ul. Akacjowej (rejon sklepu, 
po południowej stronie ulicy). 

 
Wójt oznajmił, Ŝe propozycja dot. budowy kolejnych miejsc parkingowych jest 
zasadna, przedstawił jednocześnie swój pomysł dotyczący wybudowania kolejnych 
miejsc parkingowych przy ul. Akacjowej.  
 
Co do propozycji dot. ściągnięcia środków przeznaczonych na budowę ulicy 
„Skośnej” i przeznaczenia ich na budowę boiska sportowego przy ul. Świerkowej, 
Wójt oznajmił, Ŝe tydzień temu rozpoczęły się procedury przetargowe dot. wyłonienia 
wykonawcy ulicy „Skośnej”. Na dzień dzisiejszy nie wiadomo ile to zadanie będzie 
kosztować i czy w związku z tym, środki przeniesione z budowy ul. „Skośnej” byłyby 
wystarczające. 
 
Wójt dodał, Ŝe czynione są starania o pozyskanie dotacji na budowę boiska w 
północnej części gminy w ramach programu Orlik. Nie moŜna dopuścić do sytuacji, 
Ŝe na południu gminy będą 2 boiska a na północy Ŝadnego (cel: rozpośrodkowanie 
ruchu na boiskach centralnych).  
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Radny Kaczor oznajmił, Ŝe nie podoba mu się to, Ŝe pierwszeństwo ma boisko na 
północy. Zdaniem radnego Kaczora Ŝaden radny z tamtego rejonu nie apelował o 
budowę boiska na północy w pierwszej kolejności. Podkreślił, Ŝe boisko przy ul. 
Świerkowej tętni Ŝyciem.  
 
W odpowiedzi radny Zientek oznajmił, Ŝe do tej pory mieszkańcy z północy 
uŜytkowali boisko przy ul. Słonecznej, które będzie przeznaczone na budowę 
budynku ZGKiW.  
 
Zdanie to poparł radny Spyra. Temat dot. boiska na północy tak samo się przewijał. 
Radny uwaŜa, Ŝe musi być zachowana równowaga.  
 
Przewodniczący Rady podkreślił, Ŝe trzeba zachować jakąś równowagę finansową. 
Ostateczna decyzja naleŜy do radnych. 
 
Następnie Wójt nawiązał do Turnieju siatkówki o Puchar Wójta i związanej z tym 
gratyfikacji realizacji obiektów sportowych. Poprosił o wzięcie pod uwagę terenu całej 
gminy, a nie tylko swojego okręgu wyborczego. 
 
Radny Szołtysek zwrócił się do radnych z północy o wnikliwą analizę projektu 
budŜetu na 2010 rok. 
 
Na zakończenie Wójt nadmienił, Ŝe gminę czeka utworzenie jeszcze jednej jednostki 
organizacyjnej – Gminnego Ośrodka Sportu i Rekreacji. Sprawa jest w toku 
przygotowania przez Radcę Prawnego S. Cicheckiego. 
 
Ad. 14 
W związku z wyczerpaniem porządku obrad Przewodniczący Rady Gminy 
podziękował wszystkim za udział i o godz. 18.40 zakończył sesję Rady Gminy 
Ornontowice. 
  
 
 
 

Przewodniczący Rady Gminy 
(-) Stanisław Malczyk 

 
 
 
 
 
 
 
 
Protokołowała: Iwona Skrzypczyk 


